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CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 
 
 

 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi, 16 martie 2017, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 

 
 

 

 Prin Dispoziţia nr.594 din 13 martie 2017 consilierii au fost invitaţi la şedinţa 
extraordinară a Consiliului local din data 16 martie 2017, ora 1300, care are loc în sala 

de şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 
  

Prezenţi:  
       

1. Ilie Clement 
2. Gâdea Gheorghe 
3. Dragomir Ion 

4. Sîrbu Mitică 
5. Barbu Ionuţ 

6. Nichita Tereza 
7. Ţigănilă George 

8. Vladu Alexandru 
9. Neacşu Lucian 

10. Săndulescu Petronela Marinela 
11. Ionescu Liviu Ovidiu 

12. Matei Mihai 
13. Anghelescu Adrian Valentin 

14. Falan Corina Ionela 
15. Oprişan Gigi 
16. Sîrbu Adelina Veronica 

17. Meclea Alina 
 

Absenţi:  
 

1. Ciulacu Mirela 
2. Pick  Ladislau 

3. Cioacă Ionuţ 
4. Muscalu Ionel 

 
Preşedinte de şedinţă este domnul Dragomir Ion, ales prin H.C.L. nr. 67 din 03 

martie 2017. 
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Domnul consilier Dragomir Ion: Bună ziua! Doamnelor și domnilor consilieri, vă 
mulțumim că ați dat curs invitației noastre de a participa la ședința extraordinară a 

Consiliului Local. Înainte să intrăm în ordinea de zi, vă rog să vă ridicați pentru a 
asculta imnul de stat al României.  

Vă mulţumesc! Înainte de a începe ședința, îl rog pe domnul secretar să ne 

comunice dacă avem cvorum. 
Domnul secretar Roşu Petre: Sunt prezenţi 17 consilieri, ședința se poate 

desfășura. 
Domnul consilier Dragomir Ion: Așa cum ați fost informați, pe ordinea de zi 

avem următoarele proiecte de hotărâre: 
1. cu privire la înființarea Autorității Urbane a Municipiului Giurgiu 

2. cu privire la aprobarea depunerii Proiectului ”Sisteme și standarde comune – 
procese optimizate în cadrul Primăriei Municipiului Giurgiu”, pentru finanțare 

prin Programul Operațional Capacitate Administrativă 2014-2020 – CP4/2017. 
Domnul primar Barbu Nicolae: Domnule președinte, vă rog să-mi permiteți să 

introducem pe ordinea de zi încă un punct suplimentar, privind aprobarea suplimentării 
Proiectului Bugetului local de venituri și cheltuieli pe anul 2017.  

Dat fiind faptul că, neaprobându-se cotele defalcate din bugetul de stat și prin 
împărțirea lor pe trimestre: trimestrul I - nu am primit decât execuția bugetară la nivelul 
lunii ianuarie și februarie, deci nu avem surse de finanțare de la bugetul de stat pentru 

anumite cheltuieli la școli și la alte instituții, plus rambursări, ne-am văzut nevoiți să 
mai aprobăm o suplimentare a bugetului și să sperăm că până la sfârșitul lunii vom avea 

și bugetul defalcat prin Consiliul Județean, cotele defalcate. Ca să știm că putem demara 
procedura de licitație și de tot ce înseamnă bunul mers al administrației locale. Îmi cer 

scuze, dar efectiv din sumele puse prin defalcările trimestriale nu avem pentru luna 
martie să putem face anumite cheltuieli de la bugetul de stat. Deci, suntem nevoiți să le 

facem din bugetul local și totodată să demarăm anumite proiecte cu finanțare europeană 
care sunt și așa foarte întârziate și pentru care avem nevoie să constituim sursele 

necesare să putem demara procedura. Vă mulțumesc! 
Domnul consilier Dragomir Ion: Supun votului dvs. proiectele de hotărâri care 

sunt cuprinse în ordinea de zi și de asemenea, proiectul de hotărâre care ne-a fost 
transmis de domnul primar. Cine este pentru? 17 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind înființarea Autorității Urbane a 
Municipiului Giurgiu 

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Ionescu Liviu Ovidiu: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   
Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 17 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  
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Punctul 2: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii Proiectului 
”Sisteme și standarde comune – procese optimizate în cadrul Primăriei 

Municipiului Giurgiu”, pentru finanțare prin Programul Operațional 
Capacitate Administrativă 2014-2020 – CP4/2017 
 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 
Domnul consilier Ionescu Liviu Ovidiu: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 
Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 

acordat aviz favorabil.  
Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 17 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  
 
Punctul 3: proiect de hotărâre privind aprobarea suplimentării Proiectului 
Bugetului local de venituri și cheltuieli pe anul 2017  

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 

Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 
acordat aviz favorabil.  

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? 

Domnul consilier Ionescu Liviu Ovidiu: Există un referat al Direcției de Servicii 
Publice unde se cere o suplimentare de 147750 de lei pentru audit de siguranță rutieră. 

Dacă ne poate spune cineva ce este acest audit de siguranță rutieră. 
Domnul consilier Dragomir Ion: Direcția Servicii Publice! 

Doamna director Pavel Adelina: Auditul de siguranță rutieră este reglementat 
printr-un act normativ. Știu că acesta a fost transmis cu caracter dispozitiv pentru ducere 

la îndeplinire de către Consiliul Județean. În cuprinsul actului normativ există o anexă 
unde sunt tarifați kilometrii de audit, poziție de specific drumului, tipul și așa mai 

departe, sunt niște indicatori. Auditul rutier este o analiză din punct de vedere al 
dezvoltării ulterioare și al stadiului în care se află drumul, în vederea dezvoltării rețelei 

stradale și utilizării acesteia. 
Domnul consilier Ionescu Liviu Ovidiu: Auditul se va efectua printr-un studiu 

prin contractarea unei activități de audit standardizate? 

Doamna director Pavel Adelina: Da! După tarife care sunt stabilite prin actul 
normativ. Deci, nu este nimic de negociat. 

Domnul consilier Ionescu Liviu Ovidiu: Asta este cauza din care dvs. ați ajuns la 
suma respectivă. 

Doamna director Pavel Adelina: Da! 
Domnul consilier Ionescu Liviu Ovidiu: Este posibil ca în momentul contractării 

să aveți o sumă mai mică, probabil, că este un serviciu de audit. 
Doamna director Pavel Adelina: Suma nu poate fi mai mică pentru că s-a calculat 

această valoare înmulțind numărul de kilometri de drum cu tariful per kilometru. Deci, 
aceasta este suma! 
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Domnul primar Barbu Nicolae: Da! Este tariful maximal ca să poți să-ți 
fundamentezi! Am primit imperativ de la Consiliul Județean!  

În ultimii patru ani am finalizat 20 de km de străzi noi în oraș și trebuie să facem 
acest audit de siguranță la trafic. Drept urmare, există o hotărâre de guvern, o lege, un 
act normativ care stipulează că pentru activitatea de audit, genul acesta, costul este de 

7000 lei/km. 7000 ori 19 km și ceva, a dat suma respectivă. E normal, pentru că 
procedura este de licitație! Sigur vor veni mai multe firme! Sper să avem auditori mai 

mulți decât sunt auditorii pe ISU! Pentru că la ISU pe toată țara sunt vreo 18, toți. 
Aceștia 18, s-au întâlnit ei, cred că la ceas de seară, și și-au stabilit niște tarife și nu ai 

cum să ieși. A fost unul din punctele pe care le-am transmis ministrului Administrației 
și Internelor, pentru că nu e normal! Trebuie să aibă mai mulți auditori ca să facă 

lucrurile acestea pentru că toate unitățile școlare, toate unitățile administrativ teritoriale, 
firme private, s-au dus să-și facă și când e oferta mică și cererea mare, prețul e pe 

măsură. Dar, sigur, tot ce se va face, se va face prin licitație pentru că, și când cumperi 
un pix îl iei după SEAP, dar o lucrare de așa anvergură! 

Domnul consilier Dragomir Ion: Alte discuţii? 
Domnul consilier Vladu Alexandru: Pentru că a fost băgat suplimentar, acum ne 

uităm și noi pe el. Vedeți domnule primar, că vorbeam de salarii, așa ați zis inițial… 
Domnul primar Barbu Nicolae: Am spus că nu pot face cheltuieli la școli și tot ce 

este pentru că nu ne-a dat buget decât la execuția din acest moment. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Ok! Dacă ne uităm un pic pe buget, toate 
sunt pe cheltuieli materiale și nu pe salarii. Nu am văzut suma aceea de care spunea 

colegul Liviu! Văd că pe serviciile publice sunt iarăși plus 0,79. Ziceați de o sumă mai 
mare! În general, totul este pe cheltuieli materiale. M-am uitat acum, aveți și la 

învățământ un plus de 485 de mii care sunt tot pentru cheltuieli materiale. 
Domnul primar Barbu Nicolae: Este pentru trimestrul II și sunt pentru… Deci, 

baza a fost că la școli nu mai putem face nici o cheltuială, nu mai putem face nimic. S-a 
dat exact! Dar, văd că s-au cerut suplimentări la suma respectivă și pentru autorizarea și 

buget pe următoarele luni, ca să poată să finalizeze licențierea firmelor GSL și GSP și 
trebuie să aibă buget asiguratoriu până la luna, inclusiv trimestrul II. Și dacă mă uit 

acum, iluminat public – sunt pentru luna mai, iunie, iulie; gestionare câini – la fel, 
pentru mai, iunie, iulie; mobilier stradal - mai, iunie, iulie; spații verzi, la fel, pentru 
întreținere zone verzi - mai, iunie, iulie. Deci, este o suplimentare pentru lunile 

următoare și în funcție de consum. 
 E tot din cauză că nu am primit până la momentul acesta sumele defalcate de la 

Ministerul de Finanțe și de la Consiliul Județean și la vremea respectivă nu am asigurat 
bugetul decât din surse proprii, până prin trimestrul I și puțin până în aprilie, și acum 

venim și cu lunile următoare ca să asigurăm la nivel de prevederi. 
Domnul consilier Vladu Alexandru: Având în vedere că sursa de finanțare o 

reprezintă în continuare taxele și impozitele, mergem numai pe cheltuieli de 
funcționare. Reluând totuși, că deabia am aprobat bugetul, dacă mergem așa, peste două 

luni de zile constatăm că mai avem disponibil la taxe și impozite peste 30 de miliarde. 
Asta este! 
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Domnul primar Barbu Nicolae: Asta este! Dar vă spun același lucru: o singură 
dată în cinci ani am avut o întârziere de o lună. În 2013, în ianuarie, când s-a aprobat 

bugetul prin decembrie, după alegerile parlamentare și cam pe la sfârșitul lui ianuarie 
am avut și atunci, o lună am trăit doar din prevederi! Dar, niciodată nu s-a întâmplat ca 
în luna martie, în 15 martie, noi să nu avem bugetul aprobat. 

Am tot făcut tot felul de, și nu e numai Primăria Giurgiu! În toată țara, toți 
primarii fac același lucru: artificii, să putem merge mai departe. Când s-a întârziat și în 

luna decembrie cu desemnarea primului ministru, în luna ianuarie cu desemnarea 
guvernului, în luna februarie cu aprobarea bugetului, nu am crezut. Toată lumea a zis: 

mare lucru, o lună întârziem și nu e nici o problemă! Uite, că efectele se văd acum! 
Bâjbâim, ne chinuim, de două luni jumătate să încercăm să supraviețuim făcând tot felul 

de artificii. Când ai bugetul de stat clar, când ți-l dă de la începutul lunii ianuarie și 
spune: trimestrul I ai atâția bani, trimestrul II ai atâția bani, te încadrezi în cadrul 

trimestrului. În acest moment, când au venit cotele și a venit defalcare pe trimestre, s -a 
luat clar trimestrul I, nu știu dacă este anexată, trimestrul I avem sumele cele mai mici. 

Ne-au întrebat: cât ați consumat până acum, 1 pe 12? Atât! Asta este ultima 
sumă! De aici încolo, nu mai faceți nici o cheltuială. Faceți în trimestrul II! Ori, dacă te 

anunță la începutul, pe 10 sau pe cât ne-a dat nouă adresa, că te oprești la cheltuielile 
acestea și din momentul acesta nu mai faci nimic pe luna aceasta, ce facem? Ne-a trimis 
pe data de 13 martie. Ghinion! Și ne-au spus că pentru trimestrul, uitați-vă! Total an – 

438, din care trimestrul I – 13, trimestrul II – 218. Ce poți să faci? La fel și la cote din 
impozit: total an 376…  

Din cauza aceasta suntem nevoiți să facem tot felul de artificii ca să găsim surse. 
Nu se pune problema de plată, că plata putem s-o facem, dar trebuie să stabilești surse 

ca să poți să faci plata! Ori, când nu-ți vin, și spune clar că te oprești, în momentul acela 
trebuie să găsești. Așa este! E foarte greu să poți gestiona o situație în acest moment 

fără buget. Să sperăm că până la sfârșitul lunii vom avea bugetul de stat defalcat și 
trimis către unități administrativ teritoriale. Mic, mare, cum o fi, dar să putem să 

finalizăm și noi strategia și bugetul ca să putem merge mai departe. Altfel, o să găsim 
soluții de moment! 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Am avea rugăminte, totuși, până la ședința 
ordinară din luna martie, să fim și noi informați, care este la sârșitul lui martie sau 
februarie, când aveți, situația arieratelor, situația furnizorilor și… 

Domnul primar Barbu Nicolae: Fără nici o problemă! 
Domnul consilier Vladu Alexandru: Așa, ca informare pentru Consiliu! 

Domnul primar Barbu Nicolae: Da, da! Vi le spun! Să stați liniștit domnu vice, 
fost vice, că ați fost vice! Că așa este! La sfârșitul lunii martie vom avea toate arieratele 

și toate plățile la sfârșitul anului 2016, achitate, pentru că altfel, știți foarte bine, nu 
putem demara… 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Vorbesc de arierate! 
Domnul primar Barbu Nicolae: Arieratele vor fi sigur plătite! Suntem obligați să 

plătim și toate cheltuielile efectuate pe anul trecut, pentru că altfel nu poți să deschizi 
finanțări. O să le deschidem noi, chiar dacă domnul director de la Impozite și Taxe, de 

astăzi a inițiat procedura de a bloca conturilor tuturor datornicilor de un an, de doi, la 
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Primărie. Și sunt vreo 53 de miliarde de încasat de la cei care nu și-au plătit! Deci, sunt 
bani foarte mulți de la cei care nu și-au plătit! Dar să știți, că relaxarea pe care guvernul 

tehnocrat a transmis-o anul trecut și nu s-au încasat 10-12 miliarde la nivel național, 
miliarde lei noi, acum se vede în faptul că nici în luna ianuarie, nu am avut guvern. 
Oamenii au stat bine, nici în luna februarie, de abia din martie încep să se facă încasări 

la bugetul statului și la bugetul local, că nici noi nu facem o notă discordantă! 
Deci, vă pot spune de acum, domnule consilier: stați liniștit, se rezolvă! 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Vă hotărâți: ori domnule vice ori domnule 
consilier, că la urmă nu mai știm cui vă adresați! 

Domnul primar Barbu Nicolae: Nu! V-am răspuns cu viceprimar pentru că știți 
foarte bine că nu pot da drumul la proceduri de achiziții publice dacă nu ai achitat. Deci, 

m-am referit la calitatea pe care ați avut-o și la experiența pe care ați avut-o în mandatul 
trecut. Acum sunteți consilier, discutăm pe ceea ce mi-ați cerut ca și consilier! 

Domnul consilier Dragomir Ion: Dacă nu mai sunt alte discuții, supun la vot 
proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? 17 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

Domnul primar Barbu Nicolae: Ședința ordinară: 30 martie, ora 1300. 
Domnul consilier Dragomir Ion: Vă mulțumesc pentru participare! Declar închise 

lucrările ședinței de astăzi!  
 

Şedinţa se încheie la ora 1319. 

 
 

 P R E Ş E D I N T E, 
 

                    Dragomir Ion               SECRETAR, 

           
           Roşu Petre            ÎNTOCMIT, 

                                  
                  Stanciu Violeta 

 
 

 


